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Popa (ANISP): O masura care ar trebui luata în considerare este ca serviciile de

telecomunicatii sa devina de utilitate publica

Masura prin care serviciile de  telecomunicatii ar deveni de utilitate publica poate conduce la  dezvoltarea

mult mai rapida a retelelor si a investitiilor în domeniu, a  declarat, miercuri, într-o conferinta de

specialitate, presedintele  Asociatiei Nationale a Internet Service Providerilor (ANISP), Adrian  Popa. 

"O masura care ar trebui luata în considerare este introducerea  serviciilor de telecomunicatii ca utilitate publica.

Vorbesc aici despre  infrastructura de telecomunicatii. Acest lucru ar dezmembra maniera în  care orice operator sa

poata sa-si construiasca infrastructura.  Operatorii de comunicatii au multe bariere când îsi propun sa dezvolte o 

retea urmarind toate regulile impuse de autoritati. Ca sa obtii o  autorizatie pentru un proiect poate dura chiar si un

an de zile, chiar  mai mult. Am un caz la Timisoara, unde de un an de zile nu obtin  autorizatie. Daca infrastructura

de telecomunicatii ar deveni serviciu  de utilitate publica, atunci dezvoltarea retelelor s-ar face mult mai  rapid si

operatorii ar investi în a-si dezvolta retele. Asta e o masura  complementara la ceea ce s-a spus la celelalte. Daca

vrem sa avem  servicii digitale, trebuie sa cream infrastructura. Cheia în aceste  proiecte de digitalizare la institutii

publice, la companii este, de  fapt, pâna la urma, accesul la acel serviciu. Degeaba le cream daca le  tinem undeva,

iar consumatorii nu au acces la ele", a spus Popa.

În viziunea specialistului, faptul ca România nu se mai afla pe primele  locuri în materie de acces la Internet

survine si pe fondul scaderii  competitiei si a investitiilor în domeniul telecom.

"Accesul se face pe baza unei infrastructuri care trebuie dezvoltata si  trebuie creata într-un model echitabil, astfel

încât sa pastram acest  cadru competitional. În zona de telecomunicatii România a cazut în  raportul de acces la

internet, iar asta se întâmpla si din cauza  faptului ca a scazut competitia si investitiile nu mai sunt la fel. Sa  nu

uitam de unde s-a plecat. Cred ca sunt mai mult de 20 de ani de când  s-a liberalizat piata de telecomunicatii din

România. A fost o  competitie acerba care a dus la scaderea preturilor, la investitii", a  subliniat seful ANSP.

Reprezentanti ai unor institutii si asociatii de profil au participat,  miercuri, la evenimentul de specialitate

"Internet.ro încotro în vremuri  AI?", organizat de Digital Transformation Council.
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